

[Text]

An hon. member: And they can talk to other people about money.

Mr. Sobeski: Yes.

Mr. Langdon: But in the same way that they have talked to people about money, in this case they have said, look, we will not contribute unless some of these tough things are put into effect.

Mr. Worthy: Back to your point, Mr. Chairman. I concur that we proceed with the witnesses we have. Unless I hear something to change my sense of the matter, I recommend that we go more to the short track, recognizing that unless we have agreement it is not going to get through before Christmas. I think it would be good if tomorrow we could decide just how far we can go with it, and unless there is something we hear to change it, I would be inclined to recommend the short track to get the legislative committee to deal with the legislation.

The Chairman: I have just one question. We already have three associations that have agreed to appear, but I also have Mr. Morris Miller. Do you want me or the committee to include Mr. Miller for tomorrow's sitting?

Mr. Young: Yes, let us hear all the witnesses you have, the three plus Mr. Miller tomorrow, but let us not arrange any other witnesses beyond that. I think after tomorrow if we have not arrived at some kind of consensus we will have to look at other things down the line.

The Chairman: Thank you very much.

Mr. Langdon: From our point of view, that is a fair arrangement on which to proceed at this stage.

Mr. Worthy: At what time tomorrow do we have them?

The Chairman: We have them at 9.30 a.m.

The Clerk of the Committee: At 9.30 a.m. and 11 a.m.

Mr. Worthy: So we have two periods, apparently.

• 1620

The Chairman: I would like to welcome the officials from the department. Mr. David Dodge is here this afternoon to give us some explanations. I wonder if Mr. Dodge can introduce his colleagues to us and, after that, make an opening statement and be willing to respond to questions the committee might have.

Mr. David A. Dodge (Associate Deputy Minister, Department of Finance): Thanks very much, Mr. Chairman. It is a great pleasure to be here with you this afternoon.

Let me introduce my colleagues: Glen Hodgson, chief of the division that looks after all these institutions; Mike Kelly, who has been involved with IMF for many years, probably the most knowledgeable person in the department on that particular institution, and he is a special adviser to the assistant deputy minister of the branch; Blake MacKenzie, an officer in the department who in his day-to-day work deals with the IMF. I am the associate deputy and I am supposed to know a lot, but my colleagues know a lot more than I do.

[Translation]

Une voix: Et ils ont l'autorité voulue pour traiter de questions d'argent.

M. Sobeski: Oui.

M. Langdon: Effectivement, les États-Unis ont leur mot à dire lorsqu'il est question d'argent et dans le cas qui nous concerne ils ont fait savoir qu'ils n'allaient pas contribuer à moins que certaines mesures de resserrement soient mises en vigueur.

M. Worthy: Pour revenir à ce que vous disiez, monsieur le président, je suis d'accord pour que nous entendions les témoins déjà prévus. Si rien ne me fait changer d'idée, je recommande le processus rapide, étant donné que, si nous ne nous entendons pas, le projet ne sera pas adopté avant Noël. Il serait souhaitable que nous décidions dès demain de la marche à suivre. Sauf avis contraire, j'ai tendance à recommander un processus rapide qui permettrait au comité législatif de faire son travail.

Le président: Je n'ai qu'une question. Trois associations ont accepté de comparaître. Cependant, il y a également M. Morris Miller: souhaitez-vous qu'il soit entendu demain?

M. Young: D'accord. Faisons comparaître tous les témoins prévus, y compris M. Miller, demain. Cependant, tenons-nous en là. Si aucun consensus ne s'est dégagé après demain, nous verrons ce qu'il y a à faire.

Le président: Je vous remercie.

M. Langdon: De notre point de vue, cela est acceptable.

M. Worthy: À quelle heure les témoins comparaitront-ils demain?

Le président: À 9h30.

Le greffier du Comité: À 9h30 et à 11 heures.

M. Worthy: Nous avons donc deux périodes, semble-t-il.

Le président: J'aimerais d'abord souhaiter la bienvenue aux hauts fonctionnaires du ministère. M. David Dodge est venu nous donner quelques explications, mais je voudrais d'abord lui demander de présenter ses collaborateurs, puis de faire sa déclaration, après quoi les membres du comité voudront sans doute lui poser des questions.

M. David A. Dodge (sous-ministre associé, ministère des Finances): Je vous remercie, monsieur le président. C'est un grand plaisir de me trouver parmi vous aujourd'hui.

Permettez-moi d'abord de présenter mes collègues, Glen Hodgson, chef de la Direction des finances et du commerce internationaux, chargé de s'occuper des questions touchant à toutes ces institutions, Mike Kelly qui, grâce à ses nombreuses années d'expérience avec le FMI est devenu un spécialiste des questions touchant à cette institution et qui est conseiller juridique auprès du sous-ministre adjoint de cette direction, Blake MacKenzie, lui aussi spécialiste des questions touchant au FMI. En tant que sous-ministre adjoint, je suis censé être très au courant de ces questions, mais mes collègues en savent bien davantage.